



# Université Catholique de Bukavu

Relations extérieures et Communication

[www.ucbukavu.ac.cd](http://www.ucbukavu.ac.cd) – Super Lacus Ac Montes Splendens

02 Bugabo, Avenue de la Mission, Commune de Kadutu, Ville de Bukavu

REPUBLIQUE DEMOCRATIQUE DU CONGO

## MISE AU POINT SUR LES SITUATIONS SANITAIRE ET SECURITAIRE LOCALES N°002/SEPTEMBRE 2019

### SITUATION SECURITAIRE

La ville de Bukavu est calme sur le plan sécuritaire hormis une tension sociale autour de la mise en œuvre de la gratuité de l'école primaire décrétée par le gouvernement et quelques cas de vols et banditisme dans ses périphéries. Des mouvements des miliciens seraient signalés dans les hauts plateaux de Kalehe et d'Uvira. Dans la nuit du 17 au 18 septembre 2019, un chef rebelle important des FDLR a été tué lors d'un raid de l'armée dans un village situé à 80 km de la ville de Goma dans la province voisine du Nord-Kivu.

### SITUATION SANITAIRE

A ce jour, aucun cas de maladie à virus d'Ebola (MVE) n'existe à Bukavu et dans la province du Sud-Kivu selon les derniers rapports de l'OMS et du Ministère de la Santé. Tous les cas suspects sont renseignés dans les points de contrôle et bien suivis selon le plan de riposte (Ituri, Nord-Kivu et Sud-Kivu). L'OMS a également annoncé le début de la vaccination contre la rougeole ce 25 septembre 2019 au Sud-Kivu.

#### Geographical coordinates:

Bugabo's campus 2° 30' 03" S and 28° 50' 57" E; Uvira 3° 22' 22" S and 29° 08' 42" E; Kalehe 2° 05' 48" S and 28° 54' 20" E; Beni (Nord-Kivu) 0° 30' 04" N and 29° 27' 29" E, Ituri 1° 35' 46" N and 29° 25' 04" E

#### About us

Faculties (7):

Architecture and Urbanism,  
Law, Medicine, Agricultural sciences, Economics and Management Sciences, Science and Social Sciences.

Campus (4):

Bugabo (headquarter), Karhale, Kalambo, Stanislas Haumont

Number of students in 2019: 2875

## UPDATE ON LOCAL HEALTH AND SAFETY STATUS

N°002/SEPTEMBER 2019

### SECURITY SITUATION

The security situation is quiet in Bukavu city except some social troubles relating to the implementation of free primary school decision from the government. Some robbery cases are also reported in the city's peripheries. Militia movements were reported in Kalehe (68km from Bukavu) and Uvira (124km from Bukavu) highlands. In the night of the 17<sup>th</sup> to the 18<sup>th</sup> September, a prominent FDLR rebel were killed during an army raid in a village located on 80km from Goma city.

### HEALTH SITUATION

According to the latest report from both the WHO and the Ministry of Health, no Ebola Virus Disease case exists in Bukavu and South Kivu Province. All suspect cases are documented in the checkpoints and well monitored according to the national response plan in Ituri, North and Southern Kivu provinces. The WHO also announced the beginning of measles immunization this September 25 in South Kivu Province.



Vaccination à Kinshasa en août 2019 ©OMS/Eugène KABAMBI